

**ՏԵՂԵԿՈՒԹՅՈՒՆՆԵՐ ՀԵՂԻՆԱԿՆԵՐԻ ՄԱՍԻՆ**  
**СВЕДЕНИЯ ОБ АВТОРАХ**  
**INFORMATION ABOUT THE AUTHORS**

1. **Թաթուլ Մանասերյան** – տնտեսագիտության դոկտոր, ԵՊՀ տնտեսագիտության և միջազգային տնտեսական հարաբերությունների ամբիոնի պրոֆեսոր  
**Tatoul Manaseryan** – доктор экономических наук, профессор кафедры экономики и международных экономических отношений ЕГУ  
**Tatul Manaseryan** – Sc. D. in Economics, Professor of the Chair of Economics and International Economic Relations, YSU  
Էլ. փոստ՝ [tatoulm@ysu.am](mailto:tatoulm@ysu.am)
2. **Արա Կարյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, ԵՊՀ ֆինանսահաշվային ամբիոնի դոցենտ  
**Ара Карян** – кандидат экономических наук, доцент кафедры финансовых расчётов ЕГУ  
**Ara Karyan** – PhD, Associate Professor of the Chair of Finances and Accounting, YSU  
Էլ. փոստ՝ [ara.v.karyan@ysu.am](mailto:ara.v.karyan@ysu.am), [ara.v.karyan@gmail.com](mailto:ara.v.karyan@gmail.com)
3. **Ամալյա Սարիբեկյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, ԵՊՀ կառավարման և գործարարության ամբիոնի պրոֆեսոր  
**Амалия Сарибекян** – кандидат экономических наук, профессор кафедры менеджмента и бизнеса ЕГУ  
**Amalya Saribekyan** – PhD, Professor of the Chair of Management and Business, YSU  
Էլ. փոստ՝ [amalya.saribekyan@ysu.am](mailto:amalya.saribekyan@ysu.am), [samalja@yahoo.com](mailto:samalja@yahoo.com)
4. **Ֆիրուզա Մայիլյան** – տնտեսագիտության դոկտոր, դոցենտ, ՀՊՏՀ տնտեսագիտության տեսության ամբիոնի վարիչ  
**Фируза Маилян** – доктор экономических наук, доцент, заведующая кафедрой экономической теории АГЭУ  
**Firuza Mayilyan** – Sc. D. in Economics, Associate Professor, Head of the Chair of Theory of Economics, ASUE  
Էլ. փոստ՝ [fmayilyan77@mail.ru](mailto:fmayilyan77@mail.ru)
5. **Գրիշա Ղարիբյան** – ՀՀ ԳԱԱ թղթակից անդամ, տնտեսագիտության դոկտոր, տնտեսագիտության և միջազգային տնտեսական հարաբերությունների ամբիոնի պրոֆեսոր  
**Гриша Гарибян** – член-корреспондент НАН РА, доктор экономических наук, професор кафедры экономики и международных экономических отношений ЕГУ  
**Grisha Gharibyan** – Associate Member of NAS RA, Sc. D. in Economics, Professor of the Chair of Economics and International Economic Relations  
Էլ. փոստ՝ [grigor.gharibyan@ysu.am](mailto:grigor.gharibyan@ysu.am)
6. **Ռազմիկ Իսահակյան** – տնտեսագիտության թեկնածու, ՀՀ ԳԱԱ Մ. Քոթանյանի անվան տնտեսագիտության ինստիտուտի կրտսեր գիտաշխատող  
**Размик Исаакян** – кандидат экономических наук, младший научный сотрудник Института экономики НАН РА им. М. Котаняна  
**Razmik Isahakyan** – PhD, Junior Researcher of the Institute of Economics after M. Kotanyan, NAS RA  
Էլ. փոստ՝ [isahakyanrazmik@mail.ru](mailto:isahakyanrazmik@mail.ru)

7. **Ռուբեն Գևորգյան** – ֆիզմաթ գիտությունների թեկնածու, տնտեսագիտության դոկտոր, ԵՊՀ տնտեսագիտության մեջ մաթեմատիկական մոդելավորման ամբիոնի պրոֆեսոր  
**Рубен Геворгян** – кандидат физико-математических наук, доктор экономических наук, профессор кафедры математических методов в экономике ЕГУ  
**Ruben Gevorgyan** – PhD in Physics and Mathematics, Sc. D. in Economics, Professor of the Chair of Mathematical Modeling in Economics, YSU  
Էլ. հասցե՝ rubengevorgyan@ysu.am
8. **Գայանե Գևորգյան** – ԵՊՀ տնտեսագիտության և կառավարման ֆակուլտետի ավագ լաբորանտ  
**Гаяне Геворгян** – лаборантка факультета экономики и управления ЕГУ  
**Gayane Gevorgyan** – Senior Laboratory Assistant of the Faculty of Economics and Management, YSU  
Էլ. փոստ՝ gayane.gevorgyan@ysu.am
9. **Մարիամ Պողոսյան** – ԵՊՀ կառավարման և գործարարության ամբիոնի ասպիրանտ  
**Мариам Погосян** – аспирантка кафедры менеджмента и бизнеса ЕГУ  
**Mariam Poghosyan** – PhD student of the Chair of Business and Management, YSU  
Էլ. փոստ՝ mpoghosyan13@yahoo.com
10. **Արևիկ Տեփոյան** – ԵՊՀ կառավարման և գործարարության ամբիոնի ասպիրանտ  
**Аревик Тепоян** – аспирантка кафедры менеджмента и бизнеса, ЕГУ  
**Arevik Teroyan** – PhD student of the Chair of Business and Management, YSU  
Էլ. փոստ՝ a.teroyan@ysu.am

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ \* СОДЕРЖАНИЕ \* CONTENTS

ՏՆՏԵՍԱԳԻՏՈՒԹՅՈՒՆ  
ЭКОНОМИКА  
ECONOMICS

<i>Թաթուլ Մանասերյան</i> – Երկրի արդյունաբերական քաղաքականությունը և տնտեսական բրենդը.....	3
<i>Tatul Manaseryan</i> – Промышленная политика и экономический бренд страны	
<i>Tatul Manaseryan</i> – Industrial Policy and Economic Brand of the Country	
<i>Արա Քարյան</i> – Տնտեսական ինքնիշխանության վերականգնման հիմնախնդիրը ՀՀ-ում .....	15
<i>Արա Карян</i> – Проблема восстановления экономического суверенитета в РА	
<i>Ara Karyan</i> – The Issue of the Recovery of the Economic Sovereignty in RA	
<i>Ամալյա Մարիբեկյան</i> – «Սպառողական գներ-ծախս-եկամուտ» կապը. դրսևորումները և զարգացումները ՀՀ-ում .....	26
<i>Амалия Сарибекян</i> – Связь «Потребительские цены – расходы –доходы»: её проявления и развитие в РА	
<i>Amalya Saribekyan</i> – “Consumer Prices-Expenditure-Income” Connection: its Manifestations and Development in RA	
<i>Ֆիրուզա Մայիլյան, Գրիշա Ղարիբյան, Ռազմիկ Իսահակյան</i> – Տնտեսական մրցակցությունը և համագործակցությունը սոցիալական կապիտալի համատեքստում.....	41
<i>Фируза Маилян, Гриша Гарибян, Размик Исаакян</i> – Экономическая конкуренция и сотрудничество в контексте социального капитала	
<i>Firuza Mayilyan, Grisha Gharibyan, Razmik Isahakyan</i> – Economic Competition and Cooperation in the Context of Social Capital	
<i>Ռուբեն Գևորգյան, Գայանե Գևորգյան</i> – Ինստիտուցիոնալ և արժեքային համակարգային բարեփոխումները ՀՀ-ում .....	49
<i>Рубен Геворгян, Гаяне Геворгян</i> – Институтоциональные и ценностно-системные реформы в РА	
<i>Ruben Gevorgyan, Gayane Gevorgyan</i> – Institutional and Value System Reforms in RA	

<i>Մարիամ Պողոսյան</i> – Ինովացիոն գործունեությունը որպես կապի ոլորտի զարգացման հիմնական ուղղություն .....	<b>57</b>
<i>Мариам Погосян</i> – Инновационная деятельность как основное направление развития сектора связи	
<i>Mariam Poghosyan</i> – Innovation Activity as the Main Direction of Development of Communication Sphere	
<i>Արևիկ Տեփոյան</i> – Վճարահաշվարկային համակարգի դերը ՀՀ տնտե- սությունում.....	<b>67</b>
<i>Аревик Теноян</i> – Роль платёжно-расчётной системы в экономике РА	
<i>Arevik Teroyan</i> – The Role of Payment System in the Economy of RA	
Տեղեկություններ հեղինակների մասին .....	<b>76</b>
Сведения об авторах	
Information about the Authors	